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MŠMT  

Abstrakt: 

Mým úkolem je řešit podněty, které se týkají škol a školství. Tedy i školního stravování. 

Stížností na školní stravování jsem za dobu, kdy jsem ve funkci školského ombudsmana (3 

roky) dostal málo. Z toho je možné usoudit, že většina rodičů, žáků i zaměstnanců škol jsou 

spokojeni. Nejvíce stížností přišlo na tzv. pamlskovou vyhlášku, kdy stěžovatelé nebyli 

spokojeni s rušením školních bufetů a s nabízeným sortimentem potravin. Pouze 2 stížnosti 

jsem dostal na špatnou kvalitu jídel ve školní jídelně. Stěžovatele obvykle odkazuji na vedení 

školy, školskou radu nebo zřizovatele.  

Mě zajímá školní stravování také z trochu jiného pohledu, jako součást školy, kde žáci tráví 

určitou část dne a kde se mimo jiné docela dobře ukazuje, jaké klima ve škole vládne. Je to 

prostor, kde se např. dost často projeví začínající šikana, prostor, kde by učitelé měli pozorně 

sledovat a vyhodnocovat chování žáků. 

Jeden podnět jsem dostal od studentského parlamentu – byl to dotaz, zda může studentský 

parlament mluvit do jídelníčku ve školní jídelně. Podle mého názoru může. Děti podle 

Úmluvy o právech dítěte mají právo vyjadřovat se ke všemu, co se jich bezprostředně 

dotýká. Jsem předsedou spolku Dětská tisková agentura a naším heslem je O dětech, pro 

děti, ale především s dětmi. Na základě tohoto hesla vznikla před 26 lety anketa Zlatý Ámos, 

ve které děti volí nejoblíbenějšího učitele ČR. A jsem rád, že před několika lety organizátoři 

soutěže Česká chuťovka kývli na náš návrh, aby součástí soutěže byla i Dětská chuťovka, kdy 

dětská porota ochutnává přihlášené potraviny určené dětem a uděluje tuto cenu výrobkům, 

které jim chutnají. Ale o tom už víc řekne následující řečník, ing. Josef Sléha. 


